
Protokół Nr XXXIII/2021 

Sesji Rady Gminy Lipusz 

odbytej w dniu 30.06.2021 r. 

w Urzędzie Gminy Lipusz o godz. 1200 

 

 

Obrady sesji rozpoczęto o godz. 1200. 

Przewodnicząca Rady Gminy Bogumiła Mokwińska dokonała otwarcia sesji. Powitała 

wszystkich zgromadzonych na posiedzeniu /zał. nr 1, 2, 3, 4 do prot./. Na podstawie listy 

obecności Przewodnicząca Rady stwierdziła, że sesja jest prawomocna do prowadzenia obrad  

i podejmowania uchwał. Na stan 15 – obecnych było 14. Przewodnicząca poinformowała 

radnych o wprowadzonych zmianach w porządku obrad, do których nie wniesiono uwag, został 

on przyjęty jednogłośnie w następującym brzmieniu: 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b/ zatwierdzenie porządku obrad, 

c/ przyjęcie protokołu ostatniej sesji, 

2. Informacja Wójta za okres międzysesyjny.  

3. Informacja Przewodniczącej Rady dotycząca otrzymanych interpelacji radnych. 

4. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Lipusz za rok 2020 

a/ debata nad raportem,  

b/ podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Lipusz wotum zaufania. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/ rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Lipusz za rok 2020,  

- przedstawienie przez Wójta Gminy sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu, 

- przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej na temat wykonania budżetu,  

-przedstawienie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu,  

-dyskusja nad sprawozdaniem i ich ocena,  

-przedstawienie przez Przewodnicząca Rady Gminy projektu uchwały w sprawie: roz-

patrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Lipusz na rok 2020, 

b/ dyskusja i głosowanie nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia ab-

solutorium Wójtowi Gminy,  

- przedstawienie wniosku przez Komisje Rewizyjną,  

- przedstawienie opinii RIO o przedłożonym przez Komisje Rewizyjną wniosku  

o udzielnie absolutorium Wójtowi,  

- przedstawienie przez Przewodnicząca Rady Gminy projektu uchwały w sprawie: 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Lipusz z tytułu wykonania budżetu za rok 

2020,  

c/ wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lipusz na lata 2021-2028, 

d/ dokonania zmiany budżetu gminy Lipusz na 2021 rok, 



e/ przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku, 

f/ określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkalnego oraz wzoru deklaracji 

o wysokości dochodu, 

g/ wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. 

h/ przyjęcia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i urządzeń kanalizacyjnych na terenie Gminy Lipusz na lata 2021-2024 

6. Zapytania wolne wnioski Radnych.  

7. Zamknięcie obrad. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż zapoznała się z treścią protokołu z XXXII Sesji Rady 

Gminy Lipusz odbytej w dniu 09.06.2021 r., po czym zapytała Radnych o ewentualne uwagi i 

zastrzeżenia, których nie wniesiono. W wyniku głosowania protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad. 2 

Informację za okres międzysesyjny przedstawił Wójt Gminy /zał. nr 5 do prot./. 

 

Ad. 3 

Przewodnicząca poinformowała, iż nie wpłynęła żadna interpelacja. 

 

Ad. 4 

 

Wójt Gminy- omówił szczegółowo raport o stanie Gminy Lipusz, poinformował także, że raport 

został umieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Lipusz. Raport, który został 

przedstawiony przez Wójta Gminy zawierał takie zagadnienia jak: Informacje ogólne, 

demografia, finanse gminy, przedsięwzięcia inwestycyjne, mienie komunalne, gospodarka 

komunalną, drogi, siec wodociągowa i kanalizacyjna, gospodarka odpadami. Realizacja 

programów: Program Współpracy Gminy Lipusz z Organizacjami Pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2020; Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii rok 2020; Wieloletni 

program „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023; Gminny Program wsparcia rodziny w 

gminie Lipusz na lata 2020-2022; Program wspierający rodziny wielodzietne „Karta Dużej 

Rodziny” w gminie Lipusz; Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony ofiar Przemocy w Gminie Lipusz na lata 2017-2020, Wieloletni Program 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Lipusz na lata 2017-2026; Plan odnowy 

miejscowości Lipusz na lata 2018-2023; Informacja o działaniach na rzecz realizacji uchwał rady 

Gminy, Fundusz Sołecki, jednostki organizacyjne: Ośrodek Pomocy Społecznej w Lipuszu, 

Zespól Szkół w Lipuszu, Szkoła Podstawowa w Tuszkowach, Instytucje kultury: Gminny Ośrodek 

Kultury Sportu i Rekreacji w Lipuszu, Gminna Biblioteka Publiczna im. Franciszka Sędzickiego  

w Lipuszu.   

 

Przewodnicząca Rady - podziękowała Wójtowi za podsumowanie własnej działalności z 2020 

r. z podziałem na poszczególne działy i dziedziny. W dalszej wypowiedzi poprosiła Radnych o 

zadawanie pytań i zabierania głosu w debacie nad raportem.  



 

 

Dyskusja nad raportem o stanie gminy Lipusz za 2020 rok.  

 

Radny Robert Ebertowski- chciałbym wrócić do dróg gminnych. Nie zgadzały mi się kilometry, 

gdy je zsumowałem, ale może to moje niedopatrzenie.  

Wójt – może występować jakaś rozbieżność, ponieważ na początku podaję informację o 

długości dróg gminnych, a następnie jest wzmianka o kategoriach i nawierzchniach jakie są na 

tych drogach. Nie wszystkie drogi są w kategorii dróg gminnych.   

 

Wójt - raport jest po to, żeby określić jaka jest sytuacja w gminie. Chciałbym zwrócić Państwa 

uwagę na te niedobory w gosp. wodno- ściekowej i gosp. odpadami. Tutaj niestety jest taka 

sytuacja, że gmina z innych bieżących powodów musi do tych zadań dopłacać. One powinny 

pokrywać się z opłat mieszkańców czy przedsiębiorców, którzy korzystają z tych usług. Gmina 

nie jest zobowiązana takie usługi świadczyć np. dostarczania wody czy odbioru ścieków, 

ponieważ to prowadzi przedsiębiorstwo, z którym trzeba się rozliczyć. Te koszty powinny się to 

bilansować. Na pewno w najbliższym czasie będzie trzeba pochylić się nad podwyżkami. 

Organizacyjnie nie da się tutaj za wiele działań wprowadzić, żeby te koszty zbilansować. To jest 

trudna część budżetu gminy. Kolejna sprawa jest związana z oświatą, czyli dotyczy zadań 

oświatowych, które powinny być dofinansowane z subwencji. Dopłacamy ok. 300 000 zł. Za tą 

kwotę można by już coś więcej zrobić dla gminy.  

 

Radna Teresa Rolbiecka - chciałabym wrócić do sprawy śmieci z domków letniskowych.  

W gminie jest ich bardzo dużo. Trzeba by było rozwiązać sprawę opłat. Przy odbiorze można by 

ważyć, każdy płacił by wówczas za swoje odpady, ale pewnie to nie jest wykonalne.    

Wójt- jest to wykonalne. Jak najbardziej można ważyć. Tylko czasami może być tak, że jak 

będziemy tak działać to się okaże, że odpadów nie ma, bo zacznie się utylizacja we własnym 

zakresie. Jeśli chodzi o domki letniskowe to opłata za cały rok wynosi niespełna 190,00 zł. Ta 

opłata to górny pułap jaki został zatwierdzony przez sejm. Ona jest zbyt niska, bo z naszych 

kalkulacji wynika, że powinna wynosić ok. 300,00 zł, jeżeli policzymy koszty obioru  

i oszacowaną masę letniskowych odpadów i utylizację. 

 

Radna Teresa Rolbiecka- bywa, że w domkach letniskowych ludzie przebywają cały czas.  

Wójt- też tak się zdarza, jest tu bardzo zróżnicowana sytuacja, nie wszystkie domki letniskowe 

są cały rok zamieszkane, niektóre są przez większą część w roku. Zdarza się również tak, że 

domki są wynajmowane i właściciele prowadzą działalność. W takim przypadku powinni 

ponosić inną opłatę. Ryczałt jest przewidziany dla właścicieli domków, którzy z niego korzystają 

a nie do prowadzenia działalności gosp. Nie są to proste sprawy, bo to są całe postępowania, 

ale chyba nie ma innego kierunku.  Jest w sejmie nowelizacja Ustawy o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach, w której jest mowa o górnych stawkach, ale niestety w tej nowelizacji, 

nie ma mowy o zmianie górnego pułapu, jeśli chodzi o domki letniskowe. Jest możliwość 

rozliczania się w inny sposób, czyli podobnie jak przedsiębiorcy tzn., że ktoś deklaruje, że 

przebywa w domku w danym okresie i wówczas płaci za każdy odbiór. Mieliśmy na samym 

początku taki system wprowadzony, dopiero później zmienił to wymóg ryczałtu. 

Prawdopodobnie, jeżeli będzie taka możliwość to wrócimy do tego systemu i wtedy powinno 

się w jakimś stopniu uporządkować gospodarkę odpadami. Jednak, jeśli nie będzie uczciwości 



w tej kwestii to nigdzie nas to nie zaprowadzi. Jest jeszcze inne rozwiązanie można te 

nieruchomości wyłączyć z systemu, ale po doświadczeniach innych gmin w efekcie okazuje się 

jednak, że masa odpadów nie spadła, czyli gdzieś te odpady są podrzucane. Jeśli są 

pozostawione w lesie czy w rowie to trzeba je pozbierać także one trafią do naszego systemu. 

Chyba mniejszym złem jest trzymanie takiego systemu jaki mamy, przy tym, że musimy założyć 

z góry, że trochę dopłacamy do nieruchomości letniskowych. Problem odpadów jest w całym 

kraju. Cały czas trwają na ten temat różne burzliwe dyskusje. Na szczęście u nas nie miała 

miejsca taka sytuacja jak spalenie odpadów, a nadal się o tym słyszy. Te postępowania w 

pewien sposób też dotknęło naszą spółkę. Jest ona w trakcie przeprowadzania szeregu 

inwestycji związanych z ochrona przeciwpożarową a to się odbija na kosztach 

zagospodarowania odpadów. Nastąpiło zwiększenie naszych udziałów w spółce o 10 000 zł na 

ten cel.  

 

Przewodnicząca Rady Bogumiła Mokwińska – czy jest jakaś inna możliwość niż podnoszenie 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, żeby ten brak wyrównać. W jaki sposób 

radzą sobie inne gminy? 

Wójt – takie solidarne działanie obraliśmy, ale trzeba czasami drobnymi kroczkami ograniczać 

ilość odpadów np. pójść do sklepu ze swoją siatką i nie brać kolejnej foliowej torby. Wodę w 

Lipuszu mamy dobrą w wodociągu. Sanepid ją bada, co miesięczne mamy raporty, także nie 

trzeba kupować wody w sklepie. Zanim trafi do kupującego to przebywa długą drogę i pewnie 

reaguje z plastikiem. Badania, ile w tej wodzie znajduje się różnych związków są 

przeprowadzane, to są mikro ilości, ale pewnie mają wpływ na ludzkie organizmy. Ja zachęcam 

do ekologicznego stylu życia. Innej na dzień dzisiejszy drogi nie widzę. Możliwość działania jest 

jedynie po stronie ustawodawcy. Państwo robicie zakupy i widzicie jak niektóre towary są 

opakowane, za to głównie płacimy. Kolejne działanie to jest racjonalne kupowanie, czyli nie 

kupowanie nadmiernych ilości produktów żywnościowych, które później lądują w koszu. 

Prowadzenie racjonalnej domowej gospodarki, na to wpływ ma także edukacja, przekonania. 

Mieszkamy na terenach wiejskich możemy kompostować część odpadów. Musimy ograniczyć 

masę to będzie miało wpływ na koszt. Jeżeli jednak chodzi o odbiór to tutaj mają miejsce także 

koszty pracy, koszty paliwa, nie mamy wpływu na to, żeby ograniczyć koszty odbioru. Papier 

jest odbierany tylko 2 razy w roku, przy takim jednym objeździe to jest raptem 4 tony. Być może 

lepiej by było go do PSZOKu dostarczyć i tam go składować. Są to 2 odbiory zawsze koszty się 

zmniejszą. To byłby wysiłek po stronie mieszkańców, ale myślę, że mógłby być z tego jakiś 

niewielki efekt. To są jedyne działania, które moglibyśmy przeprowadzić a największy wpływ 

na to ma masa, bo my, jeśli chodzi o odbiór odpadów płacimy również za tonę, jeśli gmina 

zbierze 10 ton to za tyle zapłaci w zależności od frakcji. 

 

Radna Danuta Wysocka - poruszaliśmy już ten temat w zeszłym roku. Według mnie kwota 

zaległości jest bardzo wysoka. Jeżeli mówimy o zaległościach od podatku od osób fizycznych 

105 000,00 zł według mnie dużo. Kolejna opłata dot. zagosp. odpadów kom. Nie mamy 

wypracowanego żadnego działania, żeby pozyskać te pieniądze? Bo suma to jest już ponad 

550 000,00 zł, które mogłyby wspomóc inne działania np. budowy chodnika czy placu zabaw.  

Czy nie mamy środków egzekwujących odzyskanie tych pieniędzy?  

Wójt – jeśli chodzi o zaległości to należy sprostować. Nie wynoszą one 550 000,00 zł tylko 

prawie 300 000,00 zł. w tej kwocie są dłużnicy alimentacyjni, tutaj niestety nie mamy żadnego 

narzędzia. Są pewne zarządzenia przewidziane przez rząd, ale nie mamy no to dużego wpływu. 



Natomiast jeśli chodzi o podatek od nieruchomości od osób fizycznych i kwotę 105 000,00 zł, 

udało się ją zniwelować na koniec maja o ok. 10 000,00 zł. Wystawiamy tytuły egzekucyjne do 

komornika. Często są takie sytuacje, że komornik nie ma nawet co zająć. U nas wpływ na to ma 

jedno z przedsiębiorstw, które było prowadzone przez osobę fizyczną. Swego czasu 

zbankrutowało, ale nadal ma na swoim stanie nieruchomość, która generuje koszty i cały czas 

ta należność rośnie. Była już kilka razy licytacja przeprowadzona, niestety nie dochodziło do 

sprzedaży. Występowaliśmy do Komornika o zajęcie części ze sprzedaży tej nieruchomości liczę 

na to, że któraś licytacja dojdzie do skutku i wtedy te zadłużenie spadnie. Jeśli chodzi o odpady 

komunalne to na koniec roku kwota jest dość duża, ale dlatego, że w tym czasie mamy też 

jedną z rat płatności i nie wszyscy zdążyli zapłacić. Pandemia też miała na to wpływ. Część osób 

była przyzwyczajona do kasy a dostęp był ograniczony. Do maja ta kwota z 74 000,00 zł spadła 

do 26 000,00 zł i to są głównie zaległości firm, które nie prowadziły wtedy działalności np. 

gastronomicznej czy innej.  Jesteśmy z nimi w kontakcie, żeby jakoś ta sprawę uregulować. To 

nie jest tak, że nic się w tym obszarze nie działo. Staramy się te zaległości zniwelować, ale nie 

wszystkie jesteśmy w stanie wyegzekwować. Czasami dochodzi do umorzenia zaległości, ale to 

jest już ostateczność szczególnie w przypadku takich zaległości jak woda czy ścieki. Nie mamy 

kosztów od podatków od nieruchomości a przy innych opłatach to niestety za dostarczenie 

wody czy ścieków takie ponosimy. W pierwszej kolejności staramy się egzekwować te 

zaległości, dlatego nie są one aż tak duże.  

 

Radna Danuta Wysocka – nie pamiętam dokładnie kwoty z zeszłego roku, ale pamiętam, że 

ten temat poruszaliśmy w dyskusji.  Czyli właściwie nie mamy fizycznej możliwości zebrania 

tych pieniążków, żeby one mogły funkcjonować w innych zadaniach.  

   Mam kolejne pytanie chodzi o sieć wodociągową. Podłączonych jest 14 budynków.  

Czy zostały podłączone wszystkie rodziny, które wykazały taką wolę? W raporcie jest napisane, 

że 14 budynków jest podłączonych do sieci wodociągowej a 17 do kanalizacji. Czy mieszkańcy, 

którzy chcieli, są do ujęcia podłączeni?  

Wójt - w tej chwili nie odpowiem Pani na to pytanie, z czego wynika różnica, być może wynikło 

to z tego, że wcześniej była możliwość podłączenia się do wodociągu a dopiero później do 

kanalizacji, zdarza się taka sytuacja. Zazwyczaj jest tak, że jest przyłącze wodociągowe  

i kanalizacyjne, ale mamy też takie sytuacje na starej sieci, że ktoś jest do kanalizacji podłączony 

a do wodociągu nie, lub odwrotnie. No tam ze różnych względów w zupełnie pierwszym etapie 

budowy sieci takie sytuacje miały miejsce, że nie wszyscy się podłączyli do wody czy do ścieków 

także mogę na następnej sesji ewentualnie sprawdzić i pani odpowiedzieć.  

 

Radna Danuta Wysocka - chodziło mi głównie o to czy nikomu z mieszkańców nie zostało 

odmówione podłączenie się.  

Wójt - nie odmawiamy, jeżeli są możliwości techniczne, wydajemy wówczas warunki 

techniczne podłączenia się do sieci.  Czasami jest taka sytuacja, że ktoś jest za bardzo oddalony 

od sieci a występuje o podłączenie, wtedy nie ma możliwości technicznych przyłączenia się, z 

tym, że to nie jest odmowa tylko po prostu nie ma takiej fizycznej możliwości, żeby się 

podłączyć.  

 

Radna Danuta Wysocka - chciałabym jeszcze zapytać o laptopy. Mamy w raporcie liczbę 

laptopów 51 i rozumiem, że one zostały zakupione z dofinansowania. Czy wszystkie dzieci, 

które potrzebowały takich laptopów zostały w nie wyposażone. 



Wójt - z informacji jakie uzyskałem na etapie wprowadzania zdalnego nauczania to zarówno w 

jednej jak i w drugiej szkole dyrekcja była w stanie zapewnić rodzicom czy dzieciom, które miały 

kłopoty ze zdalnym nauczaniem laptopy. Zarówno te, który już wcześniej był w szkole oraz 

sprzęt właśnie zakupiony z dotacji. Od dyrektorów miałem informację, że dotąd nie dotarły 

sygnały, żeby ktoś kto wystąpił o taki sprzęt nie otrzymał go.  

 

Radna Danuta Wysocka – rzuciła mi się w oczy taka kwota. Szkoła na jednego ucznia w Lipuszu 

10 000,00 zł w szkole w Tuszkowach na jednego ucznia 43 000,00 zł Czy to tak zostanie? czy 

Państwo macie jakieś propozycje. Przy szkole Tuszkowach wymienione są 23 działania, które 

się odbyły. W przeliczeniu na 10 nauczycieli przy liczbie 12 uczniów, to jest według mnie dobra 

praca. Natomiast w Szkole w Lipuszu na 542 uczniów wyliczono 12 działań w przeciągu roku  

i mimo, że było nauczanie zdalne to jednak szkoła w Tuszkowach świetnie sobie poradziła  

i organizowała zajęcia typu on–line. Jestem trochę tym zawiedziona w porównaniu z tym co 

działo się w szkole w Tuszkowach. Chodzi mi tutaj o pieniądze 10 000 ,00 zł a 43 000,00 zł to 

strasznie duża różnica, więc proszę o wyjaśnienia.  

Wójt - Pani Radna na pewno orientuje się jak wygląda finansowanie oświaty. Subwencję 

otrzymujemy na ucznia. W szkole w Tuszkowach jest 12 uczniów i 6 etatów. Z jednej strony, 

jeżeli chodzi o przychody to subwencja idzie za uczniem. Z drugiej strony są koszty, czyli przede 

wszystkim płace w szkole to idzie za nauczycielem. Jeżeli jest klasa np. 4 osobowa to uczniowie 

nie są w stanie utrzymać nauczyciela. Stąd jest ta różnica. Subwencję otrzymuje gmina a nie 

szkoła, ale pracowników utrzymują uczniowie, którzy uczęszczają do tej szkoły. Ta mała liczba 

uczniów w szkole w Tuszkowach przekłada się na wysokie koszty jednostkowe a one takie są i 

podejrzewam, że w przyszłym roku będą jeszcze większe, ponieważ szkołę ukończyła jedna 

klasa, a od września będą 2 klasy w Tuszkowach. To będzie II klasa i VIII klasa, czyli gdzieś ok. 

6-7 uczniów.  Z tego co kojarzę to nauczycieli nie wiele mniej, także te etaty trzeba utrzymać i 

stąd jest ta różnica. Jeśli chodzi o działanie szkoły to myślę, że w obu dużo się dzieje. W szkole 

w Lipuszu nie wszystkie działania zostały wymienione, bo niektóre są standardowe np. Dzień 

Matki, Dzień Ojca. Wszystkie te działania w szkole w Lipuszu zostały przeprowadzone, jednakże 

w porównaniu do liczby uczniów w Tuszkowach to w jednym w wydarzeniu w Lipuszu 

uczestniczyło 100 albo i więcej uczniów. Musielibyśmy to inaczej przeliczyć, żeby mierzyć 

sprawiedliwą miarą.  

 

Radna Danuta Wysocka – czytałam to co jest zapisane w raporcie. Głównie chodziło mi o 

pieniądze oraz o to czy w najbliższym czasie jest jakiś pomysł na Szkołę w Tuszkowach? 

 

Radna Halina Hapka – ja chciałam zaznaczyć, że jeżeli chodzi o organizację imprez w lipuskiej 

szkole to one są tu wymienione w uogólnieniu. Wiem, bo pracuje w tej szkole, jeżeli będzie 

taka potrzeba to każdy nauczyciel/ wychowawca, który ma 20 dzieci mógłby przedstawić na 

najbliższej sesji czy komisji taki program. Poproszę nauczycieli, aby na przyszły rok było to 

bardziej precyzyjnie przedstawione. Wierzcie mi Państwo, że wydarzeń w szkole jest naprawdę 

dużo, bo tak jak Pan Wójt zaznaczył nie jest to wtedy organizowane w ramach szkolnych tylko 

w klasowych. Na przyszłość poproszę, żeby to bardziej uściślić.  

 

Radny Robert Ebertowski – Radna się pyta co z tym zrobimy? Są dwa wyjścia z sytuacji albo 

utrzymujemy tą szkołę i płacimy takie pieniądze, bądź nawet jeszcze większe w przyszłych 

latach, albo likwidujemy tylko, że woli likwidacji nie ma kuratorium. Będziemy tą szkołę 



finansować aż nie będzie uczniów, są takie kurioza w Polsce, że nawet jak nie ma uczniów to 

szkoły się utrzymują.  

 

Przewodnicząca Rady – podziękowała wszystkim za udział w debacie a następnie przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Lipusz wotum zaufania/ zał. Nr 6 do 

prot. / 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady - poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. / zał. nr 7 do prot./ 

 

Wójt – chciałbym podziękować za to wotum zaufania. Jest to nowość, trzeci raz jest to stoso-

wane, wcześniej takiego elementu nie było. Za chwilę przejdziemy do sprawozdania z wyko-

nania budżetu. Siłą rzeczy część informacji się powtórzy. Starałem się przygotować to w trochę  

innym układzie, czyli w formie prezentacji. Jeszcze raz dziękuję za wotum zaufania. Przyjmuję 

to jako nie tylko zaufanie do mojej pracy, ale przede wszystkim całego zespołu pracowników 

Urzędu Gminy, jednostek gminnych. Na pewno nie był to łatwy rok, jeśli chodzi o funkcjono-

wanie, bo wszyscy się zmagaliśmy z ograniczeniami czy obostrzeniami związanymi z pandemią. 

Cieszę się z każdego przedsięwzięcia, które udało się zrealizować. To czego nie udało się zrea-

lizować w zeszłym roku to liczę, że uda się w tym roku. Dziękuję Państwu za współpracę w 

ubiegłym roku. Mam nadzieję, że w tym roku również będzie nam się dobrze układała.  

 

Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Lipusz za ok 2020 

 

Wójt Gminy Lipusz przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 rok w formie pre-

zentacji. / zał. Nr 8 do prot./ 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Ostrowski odczytał opinię Komisji Rewizyjnej  

w sprawie wykonania budżetu/ zał. Nr 9 do prot. / 

 

Przewodnicząca Rady odczytała Uchwałę Nr 098/g241/R/I/21 Składu Orzekającego Regional-

nej Izby Obrachunkowej z dnia 15 kwietnia 2021 r / zał. Nr 10 do prot./ 

 

Dyskusja nad sprawozdaniem   

 

Radna Halina Hapka – w tym miejscu chciałam odnieść się do tego, że nasza gmina bierze 

udział w programie „Maluch+”. Dzięki temu dzieci w żłobku mają tańszy pobyt. Nie wszystkie 

gminy brały udział w tym programie. Chciałam powiedzieć, że jest to duży plus dla gminy.  

      

Przewodnicząca Rady Bogumiła Mokwińska - myślę, że z zachwytem można patrzeć na zdję-

cia przedstawione w sprawozdaniu. Patrzymy tutaj na ogromną różnorodność podejmowa-

nych działań, widać, że rozwój gminy nie jest w jednej dziedzinie. W trakcie sesji słyszeliśmy 



niejednokrotnie, że był to trudny rok tzw. „kowidowy”. Może nie wszystko udało się zrealizo-

wać w takim zakresie jak było zaplanowane, a nawet jak się udało to na pewno było to utrud-

nione, dlatego niektóre działania są przełożone. Jeśli chodzi o ściągalność zaległości, to myślę, 

że był to trudny rok również dla mieszkańców do realizacji niektórych zobowiązań. Tutaj 

ogromny ukłon w stronę Pana Wójta i pracowników Urzędu Gminy, którzy w tej niekomforto-

wej do końca sytuacji poradzili sobie z tymi problemami, które stanęły na drodze do realizacji 

wszystkich założeń.  

 

Przewodnicząca Rady Bogumiła Mokwińska - odczytała projekt uchwały w sprawie rozpatrze-

nia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy 

Lipusz na rok 2020. / Zał. Nr 11 do prot. /   

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady- poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. /zał. nr 12 do prot./ 

 

Ad.5 b 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Ryszard Ostrowski przedstawił wniosek Komisji Rewizyj-

nej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Lipusz absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Lipusz w 2020 r. / zał. nr 13 do prot./ 

 

Przewodnicząca Rady - odczytała Uchwałę Nr 064/g241/A/III/21 Składu Orzekającego Regio-

nalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 26 maja 2021 r./zał. nr 14 do prot./  

 

Przewodnicząca Rady - odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wój-

towi gminy Lipusz z tytułu wykonania budżetu za rok 2020 ./zał. nr 15 do prot./  

 

Radni nie wnieśli uwag do przedmiotowej uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady - poddała pod glosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały w wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie/zał. nr 16 do prot./  

 

Ustawowy skład Rady Gminy Lipusz – 15  

Obecnych na sesji-  14 

                                                                                                               Głosowanie: 

                                                                                         za – 14 osób 

                                                                                                       wstrzymało się – 0 osób 

                                                                                                                           przeciw – 0 osób 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Lipusz jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXIII/195/2021 

Rady Gminy Lipusz z dnia roku 30.06.2021 w sprawie udzielania absolutorium Wójtowi Gminy 

Lipusz z tytułu wykonania budżetu Gminy Lipusz za rok 2020. 



Przewodnicząca Rady wręczyła Panu Wójtowi oraz Skarbnik Gminy kwiaty i złożyła gratulacje. 

Podziękowała za współpracę i wysiłki jednocześnie życząc dalszych sukcesów oraz spełnienia 

wszystkich planów i zamierzeń.  

 

Wójt- podziękował za słowa uznania zaznaczając, że odbiera je w imieniu wszystkich 

współpracowników. W swojej wypowiedzi p. Wójt wspomniał, że to nie był łatwy rok, ale 

dzięki dobrej współpracy z Rada Gminy, Sołtysami i Mieszkańcami gminy udało się dużo 

osiągnąć. Wójt wyraził nadzieję, że w przyszłym roku również będziemy w stanie odpowiadać 

na potrzeby mieszkańców, rozumiejąc, że tych potrzeb jest coraz więcej. 

 

Ad 5 c 

Przewodnicząca Rady - odczytała projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Lipusz na lata 2021-2028, / zał. Nr 17 do prot. / 

 

Omówienia uchwały dokonała Skarbnik Gminy – Anita Kulas  

Nie wniesiono uwag do projektu przedmiotowej uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady - poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. / zał. nr 18 do prot./ 

Ad 5 d 

Przewodnicząca Rady - odczytała projekt uchwały w sprawie dokonania zmiany budżetu gminy 

Lipusz na 2021 rok / zał. nr 19 do prot./ 

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy Mirosław Ebertowski  

Nie wniesiono uwag do projektu przedmiotowej uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady- poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie / zał. Nr 20 do prot. / 

 

 

Ad. 5 e 

Przewodnicząca Rady Gminy - odczytała projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku /zał. Nr 21 do  

prot./ 

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy Mirosław Ebertowski  

Nie wniesiono uwag do projektu przedmiotowej uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady- poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie / zał Nr 22 do prot. / 

 

Ad. 5 f/ 

Przewodnicząca Rady- odczytała projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o 

przyznanie dodatku mieszkalnego oraz wzoru deklaracji o wysokości dochodu / zał. Nr 23 do 

prot./ 



 

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy Mirosław Ebertowski  

 

Przewodnicząca Rady Gminy – czy te wnioski są zmienione w jakiś sposób? Czy one 

obowiązywały już wcześniej?  

 

Kierownik OPS Sławomira Kiedrowska – do tej pory one nie były przyjmowane Uchwałą Rady 

Gminy. 

  

Radna Danuta Wysocka – kogo będą dotyczyły wnioski?  

 

Wójt – są dla osób uprawnionych, którzy będą spełniać kryteria dochodowe. Trzeba mieć 

podpisaną umowę na wynajem mieszkania.   

 

Radna Danuta Wysocka – czyli gmina dofinansowuje?  

 

Wójt – tak, gmina dofinansowuje osobom, które mają niskie dochody i wtedy otrzymują 

dofinansowanie z budżetu gminy poprzez Ośrodek Pomocy Społecznej.  

 

Przewodnicząca Rady- poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie / zał Nr 24 do prot. / 

 

Ad 5 g 

Przewodnicząca Rady Gminy - odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utwo-

rzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli./ zał. 25 do prot.  

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy Mirosław Ebertowski 

 

Radny Wojciech Kraskowski – co to znaczy miejsce okazjonalnie wykorzystywane do kąpieli?  

 

Przewodnicząca Rady Gminy – to było wyjaśnione w treści tzn. że na pewien okres.  

 

Radny Wojciech Kraskowski – czy to jest teren w jakiś sposób przygotowany już wcześniej? Jak 

to wygląda?  

 

Wójt – organizatorem jest ZHP i oni to miejsce przygotują.  

 

Radny Wojciech Kraskowski- a oni mają wolną rękę na organizowanie tego miejsca?  

 

Wójt – muszą to ustalić na pewno z właścicielem gruntu i właścicielem wód. Wody Polskie 

uzgodniły ten projekt i myślę, że właściciel gruntu też taką wolę wyraził.  

 

Radny Wojciech Kraskowski - mam na myśli to, że jeżeli tam jest Natura itd., to czy w tym 

miejscu w jakiś sposób może być ingerencja człowieka, żeby robić kąpielisko czy też stwarzać 

warunki kąpieliska? Czy oni mogą tam robić jakieś pomosty?  

 



Wójt – z tego co pamiętam tam pomostów nie ma, tam będzie jedynie wyznaczony linami teren 

kąpieliska. Projekt został uzgodniony z Inspektorem Ochrony Środowiska i z Sanepidem oraz 

Wodami Polskimi.  

 

Radny Wojciech Kraskowski – są już konkretne decyzje od tych instytucji?  

 

Wójt – uzgodnienia od tych instytucji, niemniej niezajęcie stanowiska w danej sprawie, również 

uważane jest za zgodę.  

 

Radny Wojciech Kraskowski- te dokumenty są na piśmie? Czy to jest na zasadzie pustej 

informacji.  

 

Wójt – to są uzgodnienia przesłane pisemnie, natomiast jeśli ktoś nie zajął stanowiska to 

uznawane jest za uzgodnione.  

 

Radny Wojciech Kraskowski – czyli gmina dostała informacje na ten temat, chodzi o warunki 

jakie muszą spełniać.  

 

Wójt – te warunki wynikają z Ustawy. Nie do końca wiem o jakie warunki Panu chodzi.  

 

Radny Wojciech Kraskowski – mi chodzi o to, że to jest Natura, jest to naturalna część jakiegoś 

pasa jeziora. Czy będzie jakaś ingerencja? Czy jest tam dostęp? oraz czy oni muszą przetworzyć 

ten teren.  

 

Radny Ryszard Ostrowski – tam nie potrzeba w nic ingerować. Jest już plaża i oni formalnie 

będą chcieli z niej korzystać. Jest tam naturalna plaża z dojściem do wody a linia brzegowa jest 

piaskowa. Nie potrzeba tam nic zmieniać ani wycinać.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy – a kto odpowiada za bezpieczeństwo?  

 

Wójt- organizator  

 

Przewodnicząca Rady- poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami na TAK oraz 1 głosem na 

NIE  / zał Nr 26 do prot. / 

 

 

Ad 5 h 

 

Przewodnicząca Rady- odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego planu 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na terenie Gminy 

Lipusz na lata 2021-2024 

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy Mirosław Ebertowski  

Nie wniesiono uwag do projektu przedmiotowej uchwały 

 



Przewodnicząca Rady- poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie / zał Nr 28 do prot. / 

 

 

Ad. 6 Wolne Wnioski  

 

Mieszkaniec Gminy Lipusz – P. W.M.  

 

Pan W.M zwrócił się z pismem do Rady Gminy, do którego odniósł się osobiście podczas 

wolnych wniosków. Poinformował, że jest użytkownikiem jeziora Lubiszewskiego. W swojej 

wypowiedzi nawiązał do inwestycji gminnej, która według Pana M. o przyczyniła się do 

zniszczenia linii brzegowej.  

 

Wójt – zaznaczył, że pismo zostało skierowane do Rady Gminy, w dalszej wypowiedzi zwrócił 

uwagę, że pismo, o którym mowa, zostało skierowane do wielu innych instytucji, które wzięły 

udział w kontrolach, oraz że to nie jest pierwsza interwencja P. M.  na tym obszarze. W dalszej 

wypowiedzi poinformował, że Pan był już kilkukrotnie informowany o pozwoleniach i zgodach. 

Zaznaczył, że w celu przytoczenia konkretnych dokumentów musiałby się przygotować, aby nie 

wprowadzić nikogo w błąd. W dalszej wypowiedzi wyjaśnił, że jest to inwestycja gminna, która 

powstała przy zgodzie z właścicielem gruntu i zgodzie Wód Polskich. Poinformował, że jest to 

miejsce postojowe na szlaku kajakowym, czyli gdy kajakarze przypływają na miejsce, żeby się 

zatrzymać i odpocząć, zaznaczył jednocześnie, że nie jest to miejsce do wodowania kajaków. 

Inwestycja została wykonana w ramach projektu Pomorskie Szlaki Kajakowe. P. Wójt zaznaczył, 

że inwestycja nie przyczyniła się do dewastacji linii brzegowej.  Było to już przedmiotem 

kontroli Urzędu Marszałkowskiego, Sanepidu, WIOSiu, Nadzoru Budowlanego i nikt nie 

dopatrzył się ze strony gminy żadnych uchybień.  

 

Pan W.M – w odpowiedzi Pan M. i poinformował, że w dniu 29.06. br. odbyła się kolejna 

kontrola z Urzędu Marszałkowskiego, podczas której pokazał kontrolującym, że brzeg został 

naruszony jednocześnie tłumacząc, że nie wie, czy gmina dokonała tej czynności. W dalszej 

wypowiedzi P. M zarzucił P. Wójtowi, że w tej sprawie pomagają powiązania rodzinne P. Wójta 

z osobą, z którą P. M. jest w konflikcie.  

 

Wójt – zaznaczył, że nie chce być wciągany w tego typu sprawy i nie zgadza się na 

bezpodstawne oskarżenia, gdyż w tej sprawie ma podłoże konflikt rodzinny P. M. z jego 

kuzynem. Poinformował, że nie ma z jego strony żadnych działań kumoterskich czy 

nepotyzmów. W dalszej wypowiedzi Wójt poinformował, że jest to uporczywe działanie, które 

ciągnie się od dawna oraz ponownie zwrócił uwagę, że przebyte kontrole wykazują, że nie miały 

tam miejsca przedstawiane działania.  

 

Pan W.M- według P. M. RDOŚ nie wyraził pozwolenie na inwestycję będącą przyczyną sporu.  

W swojej wypowiedzi nawiązał do przedłożonego przez siebie pisma.  

 

Przewodnicząca Rady - odczytała pismo złożone przez P. M. /zał. Nr 29 do prot. /  

 



Pan W.M – poinformował, że numer działki uległ zmianie, następnie zwrócił się z prośbą do 

Radnych o zbadanie sprawy. 

 

Wójt- wyraził wole odniesienia się do pisma. Poinformował, że użyto w nim nieprawdziwego 

stwierdzenia, że decyzja o warunkach zabudowy jest wadliwa, ponieważ RDOŚ nie zajął  

w terminie stanowiska w tej sprawie i decyzja została wydana. Kolejne organy kontrolujące tę 

sprawę nie dopatrzyły się uchybień. Ponownie zaznaczył, że jest to konflikt rodzinny, w który 

gmina została wciągnięta być może przez zbieżność nazwisk P. Wójta i jednego z uczestników.   

 

Pan W.M – ponownie zwrócił się do Radnych o zbadanie sprawy przez stosowne komisje, gdyż 

uważa, że wina leży po stronie gminy.  

 

Przewodnicząca Rady – zwróciła uwagę, że dalsza dyskusja już nic nie wniesie do sprawy, oraz 

że trzeba się przyjrzeć materiałom i do niej wrócić. 

 

W tym miejscu porządek obrad został wyczerpany. Przewodnicząca Rady podziękowała za 

udział obecnym i zamknęła obrady XXXIII Sesji Rady Gminy o godz. 1445. 

 

 

 

  Protokołowała              Przewodnicząca Rady 

 

/-/ Aneta Spychalska           /-/Bogumiła Mokwińska 


